
 
 

Møteprotokoll 
 
 
 

Utvalg: Navitdalen og Kvænangsbotn verneområdestyre 
Møtested: Teams 
Dato: 07.01.2022 
Tidspunkt: 10:00-12:00 

 
 
Følgende faste medlemmer møtte: 
 

Navn Funksjon 
John R. Karlsen Leder 
Marit Kristine Hætta Sara NESTL 
Ole Mathis Eira MEDL 
Tryggve Enoksen MEDL 
Hanne Wiesener MEDL 
  

Følgende medlemmer hadde meldt forfall: 
 

Navn Funksjon 
  
  

Følgende varamedlemmer møtte: 
 

Navn Møtte for 
  

 
Merknader 

Fastsatt tidsbruk 
3 timer forberedelse, 2 timer møtetid 
 
Møtet ble holdt på teams. Det var ingen kostnader til 
reising eller bevertning. 

 
 

Fra administrasjonen møtte: 

Navn Stilling 
Rune Benonisen og 
Asgeir K. Blixgård 

Verneområdeforvaltere 

 
 
Underskrift: 
 
Protokollen godkjennes endelig gjennom vedtak i påfølgende møte. 



Saksliste 

Utvalgs- 

saksnr 

Innhold Lukket Arkiv- 

saksnr 

ST Referatsaker   

RS 21/2033 Utfordringer med drift og vedlikehold 
av friluftslivets infrastruktur i verneområdene 

 2021/6130 

ST Tiltaksplan 2022 - første behandling  2021/10410 

ST Bevaringsmål for Kvænangsbotn og 
Navitdalen landskapsvernområder 

 2021/11397 

ST Skjøtselsplan for Storslåtta i Kvænangsbotn 
lvo - versjon 7jan22 

 2021/11398 

 
 
 
 
Møteplan for første halvår 2022 
Styremøte 7.januar 
Styremøte 28. februar 
Konferanse Trondheim 27.-28.april (i tillegg 29. for sametingets representanter) 
Styremøte/befaring 24.mai 
 
  



 
 

                   Saksframlegg 

 
 
 
 
 
 
 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 

Navitdalen og Kvænangsbotn verneområdestyre 31/22 07.01.2022 

 

Tiltaksplan 2022 - første behandling 

 
Vedlegg: 
1 Forslag tiltaksplan-KVB-NAV-2022-ver7jan 

 

Saksprotokoll i Navitdalen og Kvænangsbotn verneområdestyre - 07.01.2022  

 
 
Behandling 
Enstemmig vedtatt 

Vedtak 

Forslag tiltaksplan for 2022 datert 7. januar 2022 legges til grunn for innmelding av 
behov under postene tiltak i verneområder og driftsmidler for styrene.  
 
Det legges i tillegg inn et prosjekt for utprøving av ulike metoder for samling av 
kjørespor jmf bevaringsmål Navitdalen og gjøres tilpasning etter redusert omfang av 
skjøtselstiltak ved Storslåtta. 
 
 
 
 
 

Forvalters innstilling 

Forslag tiltaksplan for 2022 datert 7. januar 2022 legges til grunn for innmelding av 
behov under postene tiltak i verneområder og driftsmidler for styrene.  
 
 
 

  Arkivsaksnr: 2021/10410-4 

 Saksbehandler: Rune Benonisen 

Dato: 28.12.2021 



Saksopplysninger 

Miljødirektoratet har i brev av 18.11.2021 gitt føringer for bruk av tiltakspostene. Under 
følger utdrag fra dette. 
 
Midler til tiltak i verneområder – overordnet mål er at naturtilstanden i verneområder 
opprettholdes og bedres. Alle tiltak skal være i tråd med godkjent forvaltningsplan, 
skjøtselsplan eller besøksforvaltningsstrategi. Det er utarbeidet en egen strategi for 
bruk av midler som følger av regjeringens «Handlingsplan for styrket forvaltning av 
verneområdene» fra 2019. Prioritering i 6 kategorier - 1. Tiltak som direkte bidrar til å 
motvirke negative påvirkningsfaktorer knyttet til trusselbildet. Ramsar-områder og 
truede naturtyper prioriteres høyest blant disse tiltakene 2. Løpende skjøtselstiltak 3. 
Vedlikehold av eksisterende tilrettelegging 4. Bruk av merkevaren Norges 
nasjonalparker i verneområder med høyt besøkstrykk 5. Bruk av merkevaren i øvrige 
verneområder 6. Besøksforvaltningstiltak som ikke er direkte knyttet til trusselbildet (slik 
som fugletårn mm.). Midlene fra Miljødirektoratet skal fortrinnsvis være del-finansiering 
ved opparbeiding av større tilretteleggingstiltak. Det vil være høy terskel for tildeling av 
midler for tiltak som er mer omfattende og mer inngrep enn «enkel tilrettelegging». 
Forvaltning av kulturminner gjøres normalt med midler over kulturminnemyndighetenes 
budsjettposter.  
 
Om behov for og midler til andre formål - Forvaltningsplaner og bevaringsmål – det 
legges stor vekt på effektmåling av tiltak. Det betyr at myndighetene forventes at 
midlene som benyttes skal bedre naturtilstanden. Bevaringsmål skulle etableres i løpet 
av 2021. Verneområdestyret har hatt en prosess på dette høsten 2021 bla med dialog 
med Miljødirektoratet og SNO. Styret vedtar målene endelig 7.janaur 2022. Det antas 
videre at det vil foreligge godkjente bevaringsmål som er operative i løpet av første 
kvartal 2022.  
 
Innspill til prioritering og bestilling av personalressurser fra SNO-personell - 
Bestillingsmøtet mellom forvaltningsmyndigheten og SNO-lokalt skal sikre god dialog 
og forutsigbarhet med hensyn til prioritering av oppsynsinnsats og gjennomføring av 
tiltak i felt som SNO kan utføre. Bestillingsmøte 1 ble avholdt 7. desember. 
Bestillingene som sendes inn direkte til SNO, på eget bestillingsskjema, følger av 
denne tiltaksplanen. Etter budsjettildelingen til forvaltningsmyndigheten, gjennomføres 
bestillingsmøte 2 hvor endelig prioritering av SNOs innsats avtales. 
 
Det er i prosessen kommet to innspill til samarbeid/tiltak fra hhv Statskog og fra Nord-
Troms museum 

Vurdering 

 
Verneområdestyret melder inn behov for i alt kr 498 000 til i alt 7 tiltak og Kr 480 000 til 
planer, prosjekter og driftsmidler for styrene.  
 
 
  



 
 

                   Saksframlegg 

 
 
 
 
 
 
 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 

Navitdalen og Kvænangsbotn verneområdestyre 32/22 07.01.2022 

 

Bevaringsmål for Kvænangsbotn og Navitdalen 
landskapsvernområder 

 
Vedlegg: 
1 Bevaringsmål-forslag-7jan22- 
2 Bevaringsmål Kvænangsbotn og Navitdalen lvo-notat 

 

Saksprotokoll i Navitdalen og Kvænangsbotn verneområdestyre - 07.01.2022  

 
Behandling 
Enstemmig vedtatt 

Vedtak 

Verneområdestyret vedtar etablering av to bevaringsmål for Kvænangsbotn og ett for 
Navitdalen i NatStat.  
 
Storslåtta – ønskede arter 
Storslåtta – gjengroingsarter 
Navitdalen – slitasje på ferdselsvei 
 
Forvalter gis mandat til å detaljere bevaringsmålene og planlegge oppfølging i tråd med 
de tekniske kravene i NatStat og faglige innspill fra Miljødirektoratet og SNO. 
 
Saken sendes særskilt til de berørte reinbeitedistriktene med informasjon om 
bevaringsmålene og styrets planer. 
 
 
 
 

Forvalters innstilling 

Verneområdestyret vedtar etablering av to bevaringsmål for Kvænangsbotn og ett for 
Navitdalen i NatStat.  

  Arkivsaksnr: 2021/11397-1 

 Saksbehandler: Rune Benonisen 

Dato: 28.12.2021 



 
Storslåtta – ønskede arter. 
Storslåtta – gjengroingsarter 
Navitdalen – slitasje på ferdselsvei 
 
Forvalter gis mandat til å detaljere bevaringsmålkene og oppfølging i tråd med de 
tekniske kravene i NatStat og faglige innspill fra Miljødirektoratet. 
 
 
 
 

Saksopplysninger 

Miljødirektoratet ga i sammenheng med bestillingsdialogen for 2021 føringer om at alle 
verneområdestyrene skal etablere bevaringsmål for sine verneområder i løpet av 2021.  
 
Kvænangsbotn og Navitdalen verneområdestyre drøftet mulige bevaringsmål ut fra et 
notat lagt fram på møte den 22. november. Styret vedtok at forvalteren skulle arbeide 
videre med disse målene og avklare detaljer. 
 
Det fremlagte notatet ble drøftet med Miljødirektoratet og Statens naturoppsyn (SNO).  
 
 

Vurdering 

 
 
Basert på drøfting i styret og innspillinger fra Miljødorektoratet og SNO anbefales at det 
etableres tre bevaringsmål i første omgang. 
 
Kvænangsbotn 
Storslåtta – ønskede arter. Gjennom restaurering og skjøtsel vil vi over tid øke 
bestanden av «slåttemarksarter» . Vi følger spesielt opp småengkall, engsoleie, ryllik, 
fjelltimotei, fjellgulaks, ballblom, kvitbladtistel, skogstorkenebb og engsyre.  Tilbakeføre 
en del av Storslåtta slik at den får høy kvalitet gjennom god og varig skjøtsel. Dette skal 
gi grunnlag for bevaring og utvikling av naturverdi og naturmangfoldet i en slik 
slåttemark og gjenreisning av slåttemark i skog som landskapselement som vitner om 
tidligere tiders bruk av området. 
 
Storslåtta – gjengroingsarter 
Redusere bestanden av gjengroingsarter og typisk skogsarter som einer og bjørk og 
lyngvekster. Vi følger spesielt opp bjørk, einer og blåbærlyng. 
 
Navitdalen 
Navitdalen – slitasje på ferdselsvei. Redusere omfang av slitasje på ferdselsvei. 
 
Ferdselsvei til Saiva mellom (elva) og Navitgammen skal bestå av ett hovedspor med 
total bredde inn til 4 meter. 
  



 
 

                   Saksframlegg 

 
 
 
 
 
 
 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 

Navitdalen og Kvænangsbotn verneområdestyre 33/22 07.01.2022 

 

Skjøtselsplan for Storslåtta i Kvænangsbotn lvo - versjon 7jan22 

 
Vedlegg: 
1 Skjøtselsplan_Storslåtta_KvænansbotnLVO-ver7jan22 

 

Saksprotokoll i Navitdalen og Kvænangsbotn verneområdestyre - 07.01.2022  

 
Behandling 
Enstemmig vedtatt 

Vedtak 

Verneområdestyret godkjenner Skjøtselsplan for Storslåtta-versjon 7.januar 2022. 
Planen legges til grunn for søknad om finansiering. 
 
Arealet for restaurering og skjøtsel skal være 3-4 daa. Detaljert avgrensning og 
beskrivelse av utførelsen for tiltaket gjøres i samråd med SNO, Statskog, 
representanter fra Statsforvalteren i Troms og Finnmark og andre rettighetshavere og 
faglige partnere.  
 
En slik beskrivelse skal sammen med vedtatt skjøtselsplan legges til grunn for avtalen 
med den/de som utfører tiltaket. 
 
 
 
 
 

Forvalters innstilling 

Verneområdestyret godkjenner Skjøtselsplan for Storslåtta-versjon 7.januar 2022. 
Planen legges til grunn for søknad om finansiering. 
 
 
 

  Arkivsaksnr: 2021/11398-1 

 Saksbehandler: Rune Benonisen 

Dato: 28.12.2021 



 

Saksopplysninger 

Kvænangsbotn landskapsvernområde har som overordnet formål å ta vare på natur- og 
kulturlandskapet i dalføret som har variert og særpreget skog-, fjell- og vassdragsnatur. 
Videre blant annet å ta vare på særpreget flora og fauna og landskapselement og 
kulturminner som vitner om samisk reindrift og sjøsamisk og kvensk bruk av området 
(jmf verneforskriftens §1).  
 
Området ble vedtatt vernet i 18.02.2011 og har en egen verneforskrift som gir regler for 
bruk og vern av området. Det er vedtatt en forvaltningsplan for området i 2021 og det er 
vedtatt en besøksforvaltningsstrategi fra 2020. 
 
1.1 Betydningen av slåttemarker 
Det finnes et betydelig faggrunnlag knyttet til betydningen av slåttemarker. Allerede i 
2009 ble det utarbeidet en handlingsplan for slåttemarker av Miljødirektoratet.  
 

Ei slåtteeng har blitt til gjennom et langt samspill mellom menneske og natur. For 
at ei blomstereng skal bli artsrik må nemlig mennesker skjøtte den år etter år i 
generasjoner. Gjennom århundrer bakover i tid var slåttemarkene en av de 
vanligste landskapstypene i Norge - de fantes overalt. En slo innmarka, 
dessuten store arealer i utmarka. Høyet brukte en til fôr gjennom en lang vinter.  
Fra 1950-tallet av kom nye drifts- og dyrkingsmetoder, samtidig som bruken av 
kunstgjødsel økte. De mest lettdrevne innmarksarealene ble omgjort til 
produktive grasdominerte kulturenger som ga mye fôr. Det førte til at den 
tradisjonelle slåttemarka tapte terreng på to fronter: En slutta både med slått i 
utmarka, og på de mest tungdrevne innmarksarealene. Med dette forsvant også 
det meste av slåtteengene og mangfoldet i dem. 
 
Naturmangfoldloven har som mål at vi tar vare på mangfoldet av naturtyper 
innenfor deres naturlige utbredelsesområde, med det artsmangfoldet og de 
økologiske prosessene som kjennetegner den enkelte naturtypen. Vi er altså 
pålagt å sørge for at vi har slåttemark over hele landet og i et slikt omfang at de 
fungerer som økosystem.  Slåtteengene er et stykke levende kulturhistorie. Med 
stor artsrikdom er de også en levende samling av verdifulle gener. 

 
I «forskrift om utvalgte naturtyper etter naturmangfoldsloven» er slåttemarker som er 
kategorisert som svært viktig eller viktig (hhv A og B lokaliteter) av Miljødirektoratet, 
definert som utvalgt naturtyper og som har et generelt vern.  
Lokaliteten som er undersøkt i Kvænangen har varierende kvalitet. Det meste av 
arealet er vurdert til å ha lav kvalitet, det er noen felt som har moderat kvalitet og det er 
et område nærmest Dalstuene som vurderes som høy kvalitet. Dette området med høy 
kvalitet og moderat kvalitet ønsker vi å restaurere. 
 
Skjøtselsplanen er et tillegg til forvaltningsplanen for Kvænangsbotn, og skal beskrive 
konkret hvilke tiltak som kan gjøres for å restaurere og videre skjøtte en del av en 
gammel slåttemark i Kvænangsdalen.  
 
Dette er et tiltak som forvaltningsmyndigheten for Kvænangsbotn 
landskapsvernområde har vedtatt gjennomført som del av den langsiktige tiltaksplanen. 
 



Som et ledd i prosessen med dette titallet ble det 2018/2019 utarbeidet en rapport som 
skulle beskrive mulighet for skjøtsel (Ecofact 2019). Rapporten tok for seg kun en av 
slåttene, nemlig Storslåtta, som ligger ca 7km fra Fylkesveien. 

Vurdering 

 
Verneområdestyret mener det er godt faglig og formelt grunnlag for iverksetting av tiltak 
med restaurering og skjøtsel ved Storslåtta. 
 
 
 
 
 
 


